
Jak krojovaní horníci udržují tradice 
KKH Stonava uskutečnil první veřejnou prezentaci své více než sto let trvající 
činnosti, dříve o ní přednášel víceméně jen dětem ve školách 
 
HAVÍŘOV 8. 2. 2016 – Premiérovou přednášku pro veřejnost uspořádal po 102 
letech od založení Kroužek krojovaných horníků (KKH) Stonava. Nepřekvapí, že 
hlavně pro kamarády z branže, členy Klubu přátel Hornického muzea Ostrava. Do 

KD Petra Bezruče jich druhé 
únorové pondělí dorazilo přes 
sedmdesát. 
„Prezentace na téma udržování 
tradic krojovanými horníky 
děláváme ve školách. Například 
vloni jsme byli v Karviné a 
Rychvaldě, letos se chystáme do 
Ostravy – Michálkovic. Ale pro jiné 
publikum jsme ji uskutečnili 
poprvé,“ informoval předseda 
KKH Ladislav Kajzar s tím, že v 
parádních mundúrech jich dorazilo 
deset včetně dvou žen. Aby 

zachovali důstojný ráz, vzali s sebou i oba spolkové prapory. A také kahany, kylof či 
jedno z ocenění, která stonavští krojovaní horníci získali. 
„Po odzpívání hornické karmíny Kamarádi, dolů sfárejme jsme formou besedy 
informovali o našich aktivitách. Přítomné snad nejvíce zajímalo, jakým způsobem 
jsme se dostali do dnešní pozice jednoho z nejčinorodějších hornických klubů. 
Vysvětlil jsem jim, že to záleží zejména na lidech, které ve spolku máme,“ líčil Kajzar. 
Z poslední doby zmínil účast KKH na akcích v ČR, Polsku, Slovensku, Maďarsku. 
Připomněl, že krojovaní horníci zařídili vloni všem třem školám v domovské obci 
exkurzi na ostravský Důl Michal. Zmínil tradiční návštěvy u senátorů i poslanců a 
srazy s polskými partnery z KWK Borynia a Jas Mos a slovenskými z baníckych 
spolků Pezinok či Spiš. 
„Taková setkání jsou smyslem našeho 
kulturního života, jimiž vlastně  udržujeme 
naše krásné hornické obyčeje,“ 
pokračoval předseda klubu. Ten v 
poslední době navždy opustili hned dva 
kamarádi. Počet členů je devadesát, 
avšak výroční schůze bude v březnu 
rozhodovat o přijetí tří nových zájemců. 
„Chystáme i otevření vitríny s praporem v 
naší spolkové místnosti ve stonavském 
PZKO. 
Rádi bychom, kdyby dorazil i generální ředitel OKD Dale Ekmark patřící mezi  nás,“ 
dodal Kajzar. 
 
Radek Lukša 
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